
ALEXANDROS IGNATIADIS, OCTAGON CONTRACTING & ENGINEERING:

„Avem lucrãri contractate în valoare
de 27 milioane de euro”

Reporter: Cu ce rezultate estimaþi
cã va încheia Octagon anul 2015?

Alexandros Ignatiadis: Pentru
finalul acestui an estimãm o cifrã
de afaceri de 30 milioane de euro,
cu 130% mai mare comparativ cu
anul 2014.

Reporter: Care este valoarea to-
talã a lucrãrilor contractate în acest
an?

Alexandros Ignatiadis: Valoarea
totalã a lucrãrilor contractate pânã
în luna octombrie a acestui an este
de 27 milioane de euro.

Reporter: Care sunt cele mai mari
lucrãri pe care le aveþi în derulare?

Alexandros Ignatiadis: Cele mai
mari proiecte pe care le avem în
derulare sunt complexurile de bi-
rouri Hermes Business Campus ºi
Orhideea Towers.

Octagon este antreprenor gene-
ral pentru corpurile C ºi A ale pro-
iectului de birouri Hermes Busi-
ness Campus. Corpul A este ulti-
mul construit în cadrul acestui
complex, dezvoltat de Atenor Gro-
up. Proiectul este în stadiul de exe-
cuþie a lucrãrilor de structurã. Clã-
direa va avea o suprafaþã construi-
tã de aproximativ 40.000 mp - cea
mai mare dintre cele trei corpuri-,
patru subsoluri ºi opt etaje.

În iarnã, vom livra a doua clãdire
din complexul de birouri, corpul C,
unde executãm lucrãri de arhitec-
turã, instalaþii ºi HVAC.

În octombrie, am început lucrãri-
le de fundaþii speciale ºi incintã
pentru cele douã clãdiri de birouri
incluse în complexul Orhideea To-
wers, situat pe strada Orhideelor
nr. 6 în Bucureºti. Cele douã turnuri
vor avea 13 ºi 17 etaje ºi o suprafa-

þã totalã de 37.000 mp. Dezvol-
tatorul proiectului este fondul
austriac de investiþii CA Immo.

Reporter: Cum apreciaþi evoluþia
pieþei construcþiilor în acest an ºi
ce prognoze aveþi în acest sens pe
termen mediu ºi lung?

Alexandros Ignatiadis: Trei seg-
mente ale pieþei construcþiilor au
fost marcate de creºtere în anul cu-
rent: cel rezidenþial, cel de birouri
ºi segmentul logistic. De altfel,
acestea au generat ºi cele mai mul-
te comenzi pentru constructori.

În 2015, pentru Octagon, comen-
zile ºi contractele mari au venit
preponderent din sectorul de biro-
uri ºi cel rezidenþial.

Piaþa birourilor, care s-a dezvoltat
puternic în ultimii ani, a continuat
sã creascã ºi anul acesta. Multe
proiecte la care am lucrat în 2015,
dar ºi în anii precedenþi, sunt de bi-
rouri.

Piaþa rezidenþialã, al cãrei ritm de
creºtere a fost mai lent dupã criza
financiarã, este acum impulsionatã
de dezvoltarea pieþei de birouri,
dar ºi de reducerea cotei TVA-ului
la 5% pentru locuinþele noi a cãror
valoare nu depãºeºte 450.000 de
lei (aproximativ 100.000 de euro),
conform Noului Cod Fiscal, care va
intra în vigoare de la 1 ianuarie
2016.

Vom observa investiþii mai mari
pe aceastã piaþã din partea investi-
torilor, care vor rãspunde cererii de
locuinþe în creºtere.

Reporter: Existã opinii cã piaþa
noastrã imobiliarã riscã sã se con-
frunte cu o nouã bulã speculativã,
deºi preþurile nu au o ratã de
creºtere atât de mare ca în perioa-

da 2006-2008. Cum comentaþi?

Alexandros Ignatiadis: La ora
actualã, nu se întrunesc condiþiile
necesare pentru crearea unei noi
bule imobiliare, din urmãtoarele
motive: preþurile terenurilor sunt
stabile, rata fondurilor proprii utili-

zate pentru achiziþii este mult mai
bunã faþã de perioada 2006 – 2008
ºi toþi jucãtorii din piaþã sunt mult
mai maturi ºi precauþi, începând cu
bãncile ºi instituþiile financiare ºi
terminând cu dezvoltatorii, agenþii
imobiliari ºi consultanþii.
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Octagon Contracting & Engineering va reuºi sã încheie anul acesta cu o cifrã de

afaceri de 30 milioane de euro, în creºtere cu 130% faþã de 2014, dupã cum esti-

meazã Alexandros Ignatiadis, cofondator ºi acþionar al companiei. Antrepreno-

rul avea, în octombrie, lucrãri contractate în valoare totalã de 27 milioane de

euro, iar domnul Ignatiadis ne-a declarat cã marile contracte au venit preponde-

rent din sectorul de birouri ºi cel rezidenþial. Fondatorul Octagon preconizeazã

cã vor fi investiþii mai mari pe piaþa rezidenþialã ºi ne-a precizat cã societatea se

pregãteºte sã înceapã un nou proiect pentru Agenþia Naþionalã a Apelor din Bag-

dad - Irak.



Reporter: Cum au evoluat, din
perspectiva dumneavoastrã, lucrã-
rile publice de infrastructurã în
2015 faþã de 2014?

Alexandros Ignatiadis: Lipsa de
investiþii în sectorul public s-a re-
simþit ºi în acest an.

Din pãcate, din cauza ciclului
electoral prevãzut pentru 2016, nu
ne aºteptãm la o îmbunãtãþire a
evoluþiei acestui segment nici în
viitorul apropiat.

Reporter: Care sunt principalele
probleme cu care vã confruntaþi pe
piaþa noastrã?

Alexandros Ignatiadis: Octagon
are aceleaºi probleme cu care se
confruntã toþi constructorii într-o

piaþã în care competitivitatea este
foarte mare, resursele sunt limita-
te, iar situaþia economicã este de-
pendentã de evoluþia finaciarã glo-
balã.

În fiecare an, am reuºit, însã, sã
depãºim obstacolele ºi sã ne men-
þinem focusul în direcþia creºterii
profitabilitãþii companiei ºi conso-
lidãrii cotei de piaþã. Ne-am con-
centrat, de asemenea, toate efor-
turile spre îmbunãtãþirea constan-
tã a serviciilor oferite.

Reporter: Cum au evoluat, în
acest an, afacerile companiei în
Irak? Mai sunt oportunitãþi de afa-
ceri acolo pentru constructorii au-
tohtoni?

Alexandros Ignatiadis: Situaþia
politicã din zonã a condus la o di-
minuare, în ultimele ºase luni, a ac-
tivitãþii noastre din Irak, însã acum
ne pregãtim sã începem un nou
proiect pentru Agenþia Naþionalã a
Apelor din Bagdad. Octagon va
realiza construcþia fundaþiilor spe-
ciale pentru o staþie de tratare a
apei – Unified Water Project of
Al-Tarmiya Al-Taji.

Sã nu uitãm cã Irak este o þarã în
reconstrucþie, situaþie care gene-
reazã oportunitãþi de dezvoltare
pentru investitorii din toate in-
dustriile. Cei care îºi propun sã se
extindã în Irak trebuie sã se înarme-
ze, însã, cu rãbdare ºi perseverenþã,

pentru cã lucrurile se întâmplã
într-un ritm mai lent decât în alte
þãri. Noi suntem acolo din 2011 ºi
am avut proiecte încã de la început.
Au fost ºi perioade dificile, dar nu
am renunþat ºi rezultatul este cã
începem un nou proiect anul ace-
sta.

Reporter: Ce lucrãri mari aveþi
acum în derulare în Turcia, Grecia
ºi Bulgaria?

Alexandros Ignatiadis: În cei
zece ani de activitate, am avut pro-
iecte în toate cele trei þãri, printre
acestea numãrându-se centrala cu
gaz natural din Samsun (Turcia) ºi
clãdirea de birouri City Tower din
Sofia (Bulgaria), dar în acest mo-
ment ne concentrãm toate resur-
sele ºi eforturile pe proiectele din
România ºi din Irak. Volumul de
muncã din România este destul de
mare ºi ne solicitã toatã atenþia în
acest moment.

Reporter: Care sunt planurile de
dezvoltare ale Octagon în þara
noastrã, pe termen mediu ºi lung?

Alexandros Ignatiadis: Pentru
Octagon anul 2015 este foarte
important. Împlinim 10 ani de
existenþã, ne-am extins echipa la
204 angajaþi, avem o cifrã de afaceri
cu o creºtere semnificativã ºi mun-
cim foarte mult, pentru cã avem în
derulare un numãr mare de proiecte.

Planurile de dezvotare pentru ur-
mãtorii ani sunt prudente. Ne do-
rim sã creºtem profitabilitatea com-
paniei, sã consolidãm cota de piaþã
pe care o deþinem ºi sã continuãm
sã depãºim aºteptãrile clienþilor
noºtri. Nu avem planuri de achiziþii
în perioada imediat urmãtoare.

Reporter: Vã mulþumesc!
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